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Vorbasse Skole Skolebestyrelsesmøde Møde 

1 
Ugedag: Mandag Dato: 29.8.2022 Fra 19.00 Til 21.30 

Mødested: Personalerummet 

Deltagere: Charlotte Fyhn Milland, Line Møller Jensen, Maureen Peeters, Michelle Holm Lorentsen, 

Tanja Bønlykke Staun, Annemette Hansen, Gitte Poder, elevrepræsentanter og Torben Precht Jensen 

Evt. andre deltagere:  

Fraværende: Lisbeth Vestergård Christensen, Søren Skøtt 

Referent: Torben Precht Jensen 

De grå felter er mødereferat. 

 

Dagsorden: 
 

Indgået post:  

 

1. Godkendelse af dagsorden 

 Godkendt 

2. Velkommen til skolebestyrelsen 

• Introduktion til bestyrelsesarbejdet 

• Bestyrelseshåndbogen 

• Skole og Forældres hjemmeside: http://skole-foraeldre.dk/ 

• Konstituering – valg af formand, næstformand 

• Fordeling af klasserepræsentanter 

• Kursus for bestyrelsesmedlemmer den 12/9 

• Delegerede til Landsmøde 2022 – Skole og Forældre. Link: Landsmøde 2022 

• Mødeplan – bilag vedlagt 

Bilag 1 Årsoversigt – møder 2022-2023 

Til orientering 

 • Velkommen til den nye skolebestyrelse. 

Bestyrelsens medlemmer har fået udleveret bestyrelseshåndbogen og er introduceret til 

Skole og Forældres hjemmeside, hvor der findes udgivelser, som kan støtte i 

bestyrelsesarbejdet. Der afholdes kursus for skolebestyrelsens medlemmer den 12/9 på 

Rådhuset. Invitation følger.  

• Det er aftalt at bestyrelsens medlemmer tilknyttes 1 – 2 klasser hver. Fordelingen vil blive 

meddelt til kontaktforældrene til dialogmødet den 27. september. 

• Konstitueringen er udsat til kommende møde, da to af bestyrelsens medlemmer var 

fraværende.  

• Delegeret til Landsmøde 2022 er Michelle Holm Lorentsen. Der er mulighed for at endnu 

et bestyrelsesmedlem kan deltage.  

• Mødeplan er godkendt 

3. Nyt fra elevrådet 

Til orientering 

 Fra elevrådet deltog Freya (8b) og Valdemar (6a) 

Der har været afholdt elevrådsmøde den 24. august. Der er valgt to elever fra hver klasse. 

Freya (8b) er valgt til formand og næstformand er Jalte (8a) 

Det er aftalt, at der holdes ét elevrådsmøde om måneden. Lisbet Steen Mortensen er tilknyttet som 

kontaktlærer. 

Elevrådet har talt om hvilke opgaver, eleverne skal løse som elevrådsrepræsentanter. 

Elevrådet vil gerne bidrage med planlægning af skolefest, trivselsdag mm 

Har snakket om hvilke andre aktiviteter, de kan stå for i løbet af skoleåret. Blandt andet bingo, 

skakdag, decembersamlinger, venskabsdag, aktiviteter på juleklippedagen. 

Elevrådet foreslår at elever fra store elevråd 4. – 9. kl. kan hjælpe med at holde møder med 

http://skole-foraeldre.dk/
https://www.skole-foraeldre.dk/artikel/landsm%C3%B8de-2022
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elevrådsmedlemmer fra 0. – 3. kl.  

Elevrådet har talt om mulige emner til kommende møder. Eleverne har foreslået at følgende tages 

op: Brug af mobiltelefoner, pauseordning ift. at være inde eller ude, ønsker om nye ting på skolen. 

4.  Nyt fra skolen 

Til orientering 

 • Elevtal pt. 218 elever. 
• Beredskabsplaner er revideret. Evakueringsøvelse gennemføres på et tidspunkt inden 

efterårsferien. 
• Renovering af gulv i SFO er færdiggjort. Der er lagt nyt gulv i forgangen. 

• Der er planlagt renovering af gulve på toiletter i Lilla Klynge og i personaletoiletter. Vil 

blive lavet i efterårsferien.  

• Orientering om skolestart. Medarbejdere startede skoleåret med kickoff til forsknings- og 

uddannelsesforløb med Louise Klinge.  

5. Budget 2023 

Økonomiudvalgets budgetforslag til 1. behandlingen er offentliggjort. Link til materialerne på 

kommunens hjemmeside: Billund.dk/Budget2023  

Skolebestyrelsen har mulighed for at afgive høringssvar. Budgetforslaget er i høring frem den 2. 

september og indgår herefter i de videre politiske forhandlinger. 

Til orientering og drøftelse 

 Høringssvar til budget 2023 er drøftet. Skolebestyrelsen udtaler: 

Skolebestyrelsen tilslutter sig de udvidelsesønsker, som foreslås på skoleområdet. Det er 

skolebestyrelsens opfattelse, at der er behov for at fortsætte indsatsen med fleksible 

undervisningsformer og at det samtidig er en god ide at lave en ordblindeindsats. Skolebestyrelsen 

kan dog være bekymrede for, om de afsatte midler til forsat arbejde med fleksible 

undervisningsformer er tilstrækkelige til at gøre en forskel. 

Skolebestyrelsen mener, det er positivt, at der er forslag om varigt at tilføje  

ekstra midler til Familieafdelingens budget fra 2023. 

Skolebestyrelsen er fortsat uenige i beslutningen om at der skal være en ny struktur for den 

kommunale tandpleje med én klinik i Grindsted og Billund. Beslutningen om at nedlægge den 

eksisterende undersøgelsesklinik i Vorbasse giver, som vi tidligere har påpeget, væsentlige 

ulemper for eleverne og forældrene. Vi opfordrer til, at man i forbindelse med vedtagelsen af ny 

struktur er undersøgende ift. hvordan disse ulemper kan imødegås. Vi har kendskab til at andre 

kommuner løser dele af opgaverne i den kommunale skoletandpleje ved hjælp af mobile 

tandklinikker. Er det evt. en mulighed i Billund Kommune? 

6.  Planlægning af kontaktforældremøde 

Der er planlagt dialogmøde med kontaktforældre tirsdag den 27. september  

Bestyrelsen udarbejder program for aftenen. 

Til drøftelse og beslutning 

 Skolebestyrelsen har aftalt program for aftenen. Det er besluttet at Line og Charlotte er 

tovholdere. 

Dialogmødet med kontaktforældrene vil omhandle følgende: 

- Præsentation af bestyrelsen 

- Rollen som kontaktforælder – hvad går det ud på? 

- Videndeling og erfaringsudveksling mellem klasser 

- En ”legeaktivitet” 

- Dialog om aktuelle emner som optager kontaktforældrene 

7.  Evt. 

 Trafiksituationen ved skolen drøftet. Der gøres opmærksom på, at det er et problem at nogle 

forældre parkerer i ”Kys og kør banen”. Skoleleder vil sende opfordring til alle forældre om at 

benytte parkeringspladser, hvis man forlader sin bil for at gå ind på skolen.  

 

http://www.billund.dk/Budget2023

